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4.-5. september 2024 

Aarhus 

 

Årsmøde referat 
 

Velkomst, kaffe, skydning og indkvartering 

 
I år var det Finn Danielsen DSB/ASF der arrangerede det årlige træf i SIV. Træffet 

fandt sted på Vestereng skydebaneforening i det nordlige Århus, hvor de 26 deltagere 

ankom kl 13.30, og med stor interesse besigtigede det store og flotte 50 m 

skydebaneanlæg, som også er TEAM Danmark træningscenter for eliteskytterne. 

 

Finn bød under kaffebordet med dejlig tilhørende kage velkommen til træffet, og 

instruerede os om den forestående skydekonkurrence. 
 
I år var det med cal. 22 riffel på 50 m med 20 gældende skud naturligvis på DSU skive.  

Skydningen blev afviklet af riffelinstruktør i DSB/ASF Mikkel Damholt Hansen på 

elektronisk SIUSAscor anlæg. Alle skytter var indtastet på hver sin bane, og via 

monitorer kunne alle følge slagets gang. 

Der blev arrangeret finaleskydning med de 3 bedste skytter fra hver af de 3 

klassegrupper – spændende tiltag. 

Hver skytte skød 10 finaleskud under kommando med 30 sekunder til hvert finaleskud.  

Snapseskydningen var de sidste 5 skud fra 20 skuds serierne.  
 
Kl. 17 var der indkvartering på Hotel Scandic Århus Vest. 

 

Efter indkvartering var der kl. 18.30 mødested og festmiddag i Skytternes Hus i det 

nordlige Århus. 

Skytternes Hus imponerede vist nok alle, da det er rimeligt nybygget og moderne 

indrettet med rigtig mange 10 og 15 m standpladser samt mulighed for indendørs 50 m 

skydning. Alt med elektronisk SIUSAscor markering. Skytternes Hus fungerer også 

som TEAM Danmark træningscenter. 

Anlægget er med flere længder det største og mest moderne indendørs skyttecenter i 

DK. 

På festmiddagen var der intet sparet. Dejlig lakseanretning til forret, masser af godt 

kød med alt ønskeligt tilbehør til hovedret og efter generalforsamlingen dejlig 

hjemmelavet is med kage. 

 

Efter festmiddagen blev den ordinære generalforsamling afholdt. 

SIV DSUSkydeidrættens Venner
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Ordinær generalforsamling - Dagsorden 
 

1. Velkomst, herunder runde fødselsdage blandt fremmødte medlemmer. 

2. Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere. 

3. Aflæggelse af beretning. 

4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse. 

5. Fastsættelse af kontingent og beløbsgrænse for kassererens konto jfr. § 7, 

stk. 1. 

6. Indkomne forslag, herunder optagelse af nye medlemmer. 

7. Valg (lige år): 

a)  bestyrelsesmedlemmer for 2 år: 

Hans Larsen. 

Jens Peter Jensen. 

b)  bestyrelsessuppleant for 1 år: 

Kenneth S. Wadt. 

c)  revisor for 2 år: 

Jes Larsen. 

d)  revisorsuppleant for 1 år: 

Bent Johansen, Valby. 

8. Næste møde(r) 

9. Eventuelt 
 

Ad 1. Velkomst, herunder runde fødselsdage blandt fremmødte medlemmer 
 
Vores formand Hans Larsen bød velkommen til Århus og den 49. generalforsamling  i 

SIV 

Vi skal ALLE SAMMEN være opmærksom på VIGTIGHEDEN i, hvis nogen går bort, så vi 

undgår uheldige skrivelser. 

Vi har været forskånet for dødsfald blandt vore medlemmer i år.…  

 

Runde fødselsdage: der er i år 4 fremmødte medlemmer som har haft rund fødselsdag 

siden sidste generalforsamling, som vi vil betænke med en flaske rødvin og det er:     

• Poul Erik Nielsen 80 år, d. 10/12 

• Ole H. Madsen 80 år, d. 24/2 

• Kurt Christensen 80 år, d. 21/4 

• Jens Peter Jensen 75 år, d. 23/7 

Tillykke til jer alle 4. 

 

Ad 2. Valg af dirigent, referent og 2 stemmetællere 

 

Bent Johansen KSF blev foreslået og valgt som dirigent. Bent erklærede forsamlingen 

lovligt indvarslet og beslutningsdygtig. 
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26 stemmeberettigede var tilstede. 

Jens Peter Jensen blev foreslået og valgt til referent. 

Jakob Grønbæk og Hasse Persson blev foreslået og valgt som stemmetællere. 

 

Ad 3. Aflæggelse af beretning 
 

Formand Hans Larsen aflagde flg. beretning: 

• Tak til Finn, som har inviteret os til Århus for afholdelse af årsmødet 2024 og 

ligeledes til hans hjælper / hjælpere. 

• Det er så næste år, vi kan holde 50 års jubilæum og skal have tænkt på hvad vi 

skal i den forbindelse. Jeg har haft kontakt til Hvidkilde Gods igen, hvor det 

første SIV møde blev afholdt i 1975. Vi kan leje ”Røde Mølle”, med plads til 32 – 

34 prs., en flot gammel bindingsværks bygning, som er ny renoveret i 2023 – 

2024, der er bare et stort MEN, der er kun 9 værelser : dobb. m. 2 køjer , dobb. 

m. sovesofa og 4 gæstesenge, så det har jeg fravalgt og vi skal derfor på jagt 

efter medlemmer der vil afholde vores årsmøde og gerne et par år frem. 

• På sidste årsmøde, blev det besluttet at deltagere selv betaler for overnatning, 

ud over kontingentet, hvilket er en væsentlig forbedring til vores økonomi, og 

betyder at det vil gøre det muligt for arrangøren at tilrettelægge vores årsmøde, 

uden vores tilskud fra DSU. 

• På mødet 2020 fik vi lavet vedtægter for SIV (se hjemme siden med et klik på 

”om os”) 

• Vi mener at løsningen med digital Post fungerer, og håber at i flittigt vil gå på 

SIV`s hjemmeside, som er siv-venner.dk og blive opdateret, med et klik på også 

”historie” og ”billeder” m.m. 

• Jeg /vi håber virkelig at SIV vil fortsætte ud i fremtiden og være stedet hvor vi 

kan se frem til at mødes og udveksle oplevelser – erfaringer og minder fra gode 

gamle dage.  

• MEN kære venner, jeg har nævnt det før, vi hører alle sammen til ”Tordenskjolds 

soldater” og der bliver stadig færre af vores slags og dermed en mindre kreds at 

finde SIV medlemmer fra, så det er vigtigt at være opmærksom på nye 

medlemmer. 

• Det er med stor fornøjelse at vi i år kan byde velkommen til 2 nye medlemmer, 

som blev optaget på vores sidste møde i Svendborg. 

• Jeg kan derfor byde specielt velkommen til Bernd Grimmel og Jens Peter 

Bindesbøll, som er her i dag. 

• Vi håber at i vil føle dig velkommen i SIV. 

• Eftermiddagen i dag med kaffe og hjemmebag var helt efter bogen. 

• Vi har lavet et nyt digitalt fødselsdagskort, som opdateres med et nyt billede fra 

Året før, som der er sendt til 4 medlemmer, der har haft rund fødselsdag, siden 

vi mødtes i Svendborg.  

• Skydningen vil vi komme tilbage til senere med resultaterne og 

medaljeoverrækkelse 
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• Indkvarteringen fungerer nu med udelukkende egenbetaling. 

• Der er plads til nye medlemmer, som har haft en ledende rolle / lagt et stort og 

betydningsfuldt arbejde i DSU regi. 

• Det var formandens beretning 

• Jeg har i år modtaget 8 skriftlige forslag og beder forslagsstilleren læse det op 

og med forsamlingens godkendelse vil formanden give skriftlig besked til de 

indstillede. 

 

Dirigenten spurgte til kommentarer fra forsamlingen til formandens beretning. 

Der var flere indlæg og spørgsmål til afholdelse af næste træf – 50 års jubilæum, som 

foreslået på Syd-Fyn, hvor foreningen dengang blev stiftet af tidligere formand for 

Dansk Skytte Union, Poul Glesner. 

Dirigenten henviste til yderligere drøftelse af dette under pkt. 8 på dagsordenen. 

 

Beretningen blev enstemmigt godkendt. 

 

Ad 4. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 
 
Det reviderede regnskab blev uddelt. 

Poul Erik Hansen fremlagde mundtligt regnskabet, som viste et tilfredsstillende 

resultat. 

Hasse Persson stillede spørgsmål vedr. manglende tilskud fra DSU, og Poul Erik 

redegjorde for forløbet af dette, og vi nu er en selvstændig forening med egen vedtægt 

m.m. 
 
Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 

 

Poul Erik orienterede om budgettet for næste regnskabsår 2024-25, som ser lovende 

ud ikke mindst grundet beslutningen om medlemmernes egenbetaling for overnatning 

under årets træf. 

 

Ad 5. Fastsættelse af kontingent og beløbsgrænse for kassererens konto jfr. § 7, 

tk. 1 
 
Bestyrelsen foreslog uændret kontingent kr. 500,00. 

Bestyrelsen foreslog uændret beløbsgrænse for kassererens konto på kr. 100.000,00. 
 
Begge forslag blev vedtaget. 

 

Ad 6. Indkomne forslag, herunder optagelse af nye medlemmer 
 
Der var ingen indkomne forslag. 
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Der blev foreslået 6 nye medlemmer, som alle blev enstemmigt godkendt: 

• Kim Larsen 

• Niels Laustsen 

• Bent Kruse 

• Ib V. Hansen 

• Mikael Green 

• Lars Kring Mortensen 

 

Ad 7. Valg (lige år): 

a. Bestyrelsesmedlemmer for 2 år: 

Hans Larsen foreslået og genvalgt 

Jens Peter Jensen foreslået og genvalgt 

b. Bestyrelsessuppleant for 1 år: 

Kenneth S. Wadt foreslået og genvalgt. 

c. Revisor for 2 år: 

Jes Larsen foreslået og genvalgt 

d. Revisorsuppleant for 1 år: 

Bent Johansen, Valby foreslået og genvalgt. 

 

Ad 8. Næste møde(r) 
 
2025:  

Træffet i 2025 er træf nr. 50, og dette jubilæumstræf blev der udtrykt flertal for 

afholdes i det Syd-Fynske, hvor Skydeidrættens Venner blev stiftet for 50 år siden. 

Der var flere forslag som Hans Larsen havde arbejdet med omkring tilbud fra Røde 

Mølle og Hvidkilde, men ikke mulighed for samlet overnatning. 

Konklusionen blev, at bestyrelsen arbejder videre med træffet i 2025 med den 

forudsætning, at der kan finde samlet overnatning sted.  

2026:  

Hasse Persson vil forsøge om København kan være en mulighed.  

Hardy Larsen og Laurits Andersen var åben for Skive/Mors. 

Karen Lolle var åben for afholdelse i Tingsted (evt. sammen med Mikael Green). 

 

Ad 9. Eventuelt 

 

Hans Larsen har modtaget hilsen fra Kaj Vangsgaard - Steen Hansen – Per Schultz og 

Regnar Nilsson som alle ønsker os et godt årsmøde. 

Hans Larsen har modtaget hilsen fra Bjarne Sanddahl, som desværre har ønsket at 

melde sig ud af SIV, ligeledes har Erik Vogn (nyt medlem i 2023) ønsket ikke at være 

med alligevel. 

 

Finn Danielsen fik overrakt vandrepokalen, som hvert år tildeles arrangøren. 

Desuden var der vingaver til både Finn Danielsen og Mikkel Damholt Hansen som tak for 
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et fremragende arrangement. Udover afvikling af skydningen, var Mikkel ved Finns side 

ved både kaffe, middag og oprydning. 

 

Dirigenten takkede for god ro og orden under generalforsamlingen og gav ordet til 

formand Hans Larsen m.h.p. afslutning af generalforsamlingen 

 

Hans Larsen takkede af - og vi rejste os og udbragte et trefoldigt leve for 

Skydeidrættens Venner. 

 

 

Præmieoverrækkelse  

Klasse 1 (under 70 år) – 7 deltagere 

Finale: 

Guld Jes Larsen  89,2 

Sølv Jakob Grønbæk 88,9 

Bronze Karen Lolle  74,6 

 

Klasse 2 (71–78 år) – 9 deltagere 

Finale: 

 Guld  Hans Larsen 96,2 

 Sølv Jens Peter Jensen 88,1 

 Bronze Hardy Larsen 71,1 

 

Klasse 3 (over 78 år) – 6 deltagere 

Finale: 

 Guld  Ole Madsen 94,7 

 Sølv Egon Kristensen 85,3 

 Bronze Arne Leth  77,2 

 

Snapsepokalen (ret til at medbringe snaps til næste træf) 

Jens Peter Jensen og Tommy Sørensen 

 

 

Besøg hos Schultz & Larsen RIFFEL Kompagni Aps 
 

Efter morgenmaden kørte vi til Schultz & Larsen RIFFEL Kompagni i Hørning vest for 

Århus. 

Her blev vi modtaget af ejeren Morten Krogh og hans bogholder(inde). 

Kort fortalt købte Morten for ca. 10 år siden den gamle maskinpark m.m. fra et firma i 

Horsens, som havde forsøgt at videreføre våbenproduktionen fra den gamle nedlagte 

Otterup Geværfabrik. 
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Morten havde bygget en helt ny fabrikshal, hvor de gamle maskiner (drejebænke m.m.) 

– trods mere end 100 år på bagen – i bedste velgående sammen med nye moderne 

drejebænke/fræsere nu indgik i produktionen af geværløb i alle mulige kalibre primært 

til jagtbrug. 

Fantastisk interessant at se fremstilling af bundstykker, låsestole samt tilblivelsen af 

geværløb og udboring af disse med riffelgang på de gamle maskiner fra Otterup 

Geværfabrik. 

Der blev også fremstillet geværskæfter på en moderne maskine, som uden 

menneskehånd klarede hele processen. Fantastiske geværskæfter i prisklasse op til ca. 

kr. 50.000 - alt afhængig af træmønster i Kaukakisk valnøddetræ. 

En utrolig dedikeret Morten viste også de færdige jagtvåben, og fortalte om den 

knowhow han havde tilegnet sig gennem løsning af utallige problemstillinger, således han 

i dag har en sund forretning med kapital på bundlinien. 

Firmaet bød også på en forfriskning, hvorunder der var mulighed for at få svar på vores 

utallige spørgsmål. 

Der var stort bifald til Morten og bogholder(inden) efter den fremragende rundvisning 

og fortælling, som blev honoreret med et par flasker til Morten, ligesom Morten kom 

med på vores gruppefoto udenfor fabrikken. 
 
 

Frokost og afrejse 
 
Vi kørte herefter til Skytternes Hus i Århus Nord, hvor Finn Danielsen havde 

frembragt en aldeles overdådig frokost, så alle kunne tage hver til sit godt mætte. 

Endnu et dejligt årstræf i Skydeidrættens Venner. 
 
Vi ses i 2025 sikkert på Syd-Fyn. 
 
 

Jens Peter Jensen,   Bent Johansen, 

Referent    dirigent under generalforsamlingen 


